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Bij gepraat (17) 
. Erie Blanken, voorzitter ABTB 

Lang heeft Bernard Visser zich als secretaris en voorzitter 
ingezet voor de Imkerbond ABTB en er werd zelden een 
beroep gedaan op zijn bestuurlijke ervaring. In en buiten 
de ABTB had hij diverse bestuurlijke functies waarvoor 
hij zich inzette. Uit erkenning voor dit vele werk heb ik 
met de voorzitter van de Bedrijfsraad dhr. J. Beekman op 
4 april jl. hem met familie en bekenden na een heilige mis 
naar zijn laatste rustplaats op Moscowa in Arnhem mogen 
begeleiden. Zijn dood kwam voor ons erg onverwacht en 
wij wensen mevrouw Visser en de familie kracht toe dit 
verlies te verwerken. 
• Een dag later bezocht ik de ledenvergadering van de 
Bijenhouderbond ZLTO te Boxtel die in het teken stond 
van een bestuurlijke vernieuwing. De voorzitter dhr. 
J. Beekman zal volgend jaar niet meer herkiesbaar zijn 
en er zijn twee nieuwe bestuursleden in deze vergadering 
verkozen. Het aldaar ontvangen Interim-rapport project 
`Akkerranden à la carte' van het Zeeuwse Landschap en 
ZLTO is onder de organisaties van de landelijke dracht-
plantencommissie verspreid en ligt gekopieerd klaar voor 
de afdelingsvertegenwoordigers van onze bond op het 
secretariaat. 
• Op zaterdag 12 april vond de opening van Laga 2003 in 
Losser en Gronau plaats. Tot en met 19 oktober kunt u 
daar genieten van een onophoudelijke stroom van 
activiteiten binnen de centrale thema's natuur, cultuur en 
kunst, bloemen, recreatie en geschiedenis. Voor kinderen 
zijn er erg veel leuke activiteiten zoals o.a. een smokkel-
museum, fossielen zoeken in `De Staringgroeve' en u 
kunt er fietsen langs en in de omgeving van het riviertje 
de Dinkel met fietsen die u ter plaatse kunt huren. (zie 
ook Internet wwwlaga2003.n1 ). De initiatiefnemers van 
de Stichting Bijen en Natuur wil ik complimenteren met 
het tot nu toe behaalde resultaat en eenieder oproepen bij 
te dragen aan een goede bezetting van de stand. 
(Inlichtingen o.a. Berend Brink 0523-24 13 98, 
E: Brink566@zonnet. nl). 
De samenwerking van afdelingen van VBBN en ABTB 
in deze werd bekrachtigd door de aanwezigheid van 
J. Plaizier tijdens de eerste dag van de opening. 
• Op 14 april kwam een afvaardiging van de redactie van 
blad BIJEN bijeen met de deelnemende besturen. Het 
vinden van nieuwe grote adverteerders in het blad is een 
zorg die nog niet is ingevuld door de besturen van de 
imkerorganisaties en de redactie vroeg hier terecht 
opnieuw aandacht voor. Suggesties van leden in deze zijn 
van harte welkom! Besloten is om het themanummer van 
dit jaar te voorzien van acht pagina's kleurendruk. 
Volgend jaar zullen drie nummers worden voorzien van 
acht pagina's kleurendruk. Het door de redactie ingebrachte 
discussiestuk komt op 10 november tezamen met o.a. de 
op 26 mei te controleren kasstukken 2002 en de begroting 
2004 aan de orde. De contributieverhoging voor verbeter- 

ing van het blad BIJEN zal in ieder geval, afhankelijk 
van de nieuwe begroting van de redactie 2004, lager uit-
vallen dan het in de algemene ledenvergadering vastgestel-
de bedrag. 
• Onder leiding van J.P. Frens vond op 15 april in Tiel 
een thema-avond plaats met als gastspreker Christ 
Smeekens van PPO-Bijen met de titel 'Hoe gaan we de 
varroamijt te lijf'. Een onderwerp dat ons allen bezig 
houdt! Het opzetten van varroa-arme gezonde hoofd-
volken voor het seizoen 2004 zou een van de hoofd-
prioriteiten voor het jaar 2003 kunnen worden. Om mijn 
oude bijenramen beter te kunnen ontsmetten heb ik met 
behulp van een goede vriend, met een wasteil en een 
behangstoomapparaat een stoom- wassmelter gebouwd. 
Voorheen sneed ik de oude raten uit en van ontsmetten 
kwam dan niet zoveel. De nieuwe methode gaf mooie 
schone was voor kaarsen en met stoom ontsmette ramen 
die voor het merendeel niet opnieuw bedraad behoeven 
te worden. 
• Met de Pasen bezocht ik met mijn vrouw en mijn dochter, 
die in het kader van een buitenlandjaar in Normandië in 
Caen (Frankrijk) studeert, de zondagsmarkt waar ik in 
gesprek kwam met twee grote imkers van wie één met 
352 volken. Met behulp van aldaar meegenomen bij-
zondere vakantiehoning alsmede met op Internet 
gevonden bijzonderheden over deze honing kan in het 
najaar een leuke verenigingsavond worden georganiseerd. 
• In de bestuursvergadering van 22 april werden de 
volgende activiteiten gepland en vastgesteld: 25 oktober 
van 13.30-16.00 uur: bijeenkomst drachtplanten en bijen-
gezondheidscoërdinatoren in Raalte; Studiedag 2004 
Bornerbroek: 14 februari 2004; Algemene Leden-
vergadering: 6 maart 2004. Voorts zal G. van der Kamp 
een ontwerp maken voor een algemene informatiefolder 
en er worden prijzen opgevraagd voor een 20-tal vlaggen 
met ons logo t.b.v. de afdelingen en algemene activiteiten. 
Arno Kok zal de bijengezondheidscoërdinatoren van de 
overige imkerorganisaties op korte termijn bijeenroepen 
om tot samenwerking te komen (zie ook vorige aflevering). 
Op 14 en 15 juni houdt het Arboretum in Hilvarenbeek 
een open dag, een besliste aanrader! 29 juni is er op 
Laga een Duitse imkerdag en op 4 oktober een honing-
keuring. Reikhalzend kijk ik uit naar de start van de 
honingkeurmeestercursus op 11 oktober. In het vertrouwen 
veel leden te mogen ontmoeten op ons uitje op 6 septem-
ber naar Blaricum en Utrecht wens ik eenieder een 
prettige vakantie, thuis, in binnen- of buitenland toe. 

Uit het Hoofdbestuur van de 
VBBN vergadering 3 april 2003 

Rob Nijman, secretaris VBBN 
Met tevredenheid kijkt het HB terug naar de Algemene 
Ledenvergadering van 29 maart jl. Er was een goede 
opkomst van de afdelingsbesturen. Met enthousiasme en 
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waardering is het Floriadeproject afgesloten. Hoogte-
punten waren het bekend worden van de oprichting van 
het 'Dick Vunderink fonds'. Met name bij mevrouw 
Vunderink en haar dochter, beiden aanwezig, was dit een 
emotionele verrassing. Ook het onderscheiden met het 
'Erekorfje' van de heren Piet en Jos Hooijman, André 
Hageman en Huib Koel werd door de aanwezigen met 
een hartelijk applaus bevestigd. 
Naast de gebruikelijke huishoudelijke punten was er de 
presentatie van het opzetten van een meerjarenbeleids-
plan voor de VBBN. Een plan dat kijkt over een periode 
van vijf jaar. 
's Middags waren er twee inleidingen in het kader van 
werving en PR. De heer A.J. Polman uit Doesburg sprak 
over het 'project jeugdimker'. 
In een tweede inleiding gaf de heer H. Koel aan hoe je 
het brede publiek bereikt, vanuit ervaring met Bee-at-
Home op de Floriade 2002. 
In een van de volgende nummers van BIJEN komt er een 

184 uitgebreider verslag van deze vergadering. 
• In deze HB-vergadering is een evaluatie gehouden over 
het functioneren van de HB. Een aantal van de leden en 
de voorzitter functioneren nu één jaar. Aan elkaar hebben 
wij vragen gesteld als: voel je je thuis in het HB; is je 
taak of de inhoud van je portefeuille duidelijk en kun je 
daarmee uit de voeten; hoe is je oordeel over het HB als 
geheel; wat zijn de sterke en wat de zwakke punten en wat 
kan verbeteren. Over het algemeen is iedereen tevreden. Er 
zijn zeker wel verbeterpunten. Een aantal hebben te 
maken met het toekomstige beleidsplan. Zeker zal het 
HB zich meer moeten gaan profileren. 
• Het beleidsplan 2004-2009 is bespreekpunt geweest. 
Eerst is de te volgen procedure besproken. Verder zijn er 
inhoudelijke afspraken gemaakt zoals wie welk onderdeel 
van tekst gaat voorzien en wie er één geheel van probeert 
te maken. Het wordt een hele klus maar we denken wel 
dat het gaat lukken. 
• Tenslotte heeft het HB de hoofdredacteur van BIJEN, 
Marleen Boerjan, ontvangen en gesproken over het 
gebruik van de grijze pagina's in BIJEN. Het HB heeft 
aangegeven dat het de grijze pagina's meer zal gaan 
gebruiken om de VBBN te profileren. Ook is er 
oriënterend gesproken over de toekomstige ontwikkeling 
van het blad BIJEN. 

Financiering van onderzoek is 
veranderd 
Henk van der Scheer, hoofdbestuurslid VBBN 
Ook wij financieren onderzoek 
Bij de oprichting van de Ambrosiushoeve betaalde de 
imkerij voor 50% mee aan het onderzoeksbudget dat in 
het eerste jaar f 6.620,- bedroeg. De andere helft werd 
betaald door de overheid oftewel het Ministerie van 
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij (MLNV). Daarna is 
er een periode geweest dat MLNV alles financierde, 
maar sinds 1995 betalen we weer voor een klein deel 
mee en wel het rare bedrag van €4,54 per imker. Dat is 
het niet geïndexeerde bedrag van f 10,- per imker, vast-
gesteld in 1995. Wie betaalt bepaalt en dus werd in 1995 

het bestuur van de Ambrosiushoeve, tot dan bestaande uit 
vertegenwoordigers van de Bedrijfsraad voor de Bijen-
houderij, uitgebreid met een vertegenwoordiger van de 
fruitteelt, van de glasgroenteteelt en van de overheid. 

Van Ambrosiushoeve naar PPO-Bijen 
Sinds eind 2000 is de Ambrosiushoeve verzelfstandigd, 
net als de andere tuinbouwproefstations, en is met die 
andere proefstations samen opgegaan in één instituut 
voor plantaardig praktijkonderzoek, geheten Praktijk-
onderzoek Plant & Omgeving (PPO), met als hoofd-
vestiging Wageningen. Samen met de DLO-onderzoeks-
instituten en de landbouwuniversiteit werd zo Wageningen 
Universiteit en Research Centrum (Wageningen UR) 
gecreëerd. Het onderzoek naar insectenbestuiving en 
bijenhouderij bleef echter op de oude locatie te 
Hilvarenbeek gehuisvest. Bestuurlijk is PPO-Bijen onder-
gebracht bij Wageningen UR en heeft de georganiseerde 
bijenhouderij daar geen bemoeienis meer mee. Wel 
hebben wij nog bemoeienis met het onderzoeksprogramma 
van PPO-Bijen, mede omdat de georganiseerde bijen-
houderij momenteel ongeveer €34.000,- bijdraagt aan het 
onderzoeksbudget. Dat is overigens maar 6% van het 
totale budget van PPO-Bijen. 

Projectfinanciering 
Door de verzelfstandiging moet PPO voor haar voort-
bestaan 'de boer op' om aan gefinancierde onderzoeks-
projecten te komen (projectfinanciering). Met de over-
heid (MLNV) is afgesproken dat gedurende de eerste vijf 
jaar de vroegere partners hun totale bijdrage aan het 
onderzoek op de oude voet zullen voortzetten. De ge-
organiseerde bijenhouderij blijft tot en met 2005 dus 
E4,54 per imker betalen aan 'eigen' projecten. (Daarover 
een volgende keer meer.) Zo ook blijven MLNV en het 
Productschap Tuinbouw hun aandeel betalen aan 'hun' 
projecten. MLNV heeft toegezegd haar geld voor bijen-
teeltonderzoek zodanig in te zetten, dat daarmee ook geld 
van de EG kan worden gegenereerd. Die stelt namelijk 
geld beschikbaar voor 'bevordering van de productie en 
de afzet van honing' en dat doel kan/mag bereikt worden 
via activiteiten ondergebracht in vijf thema's, aldus 
verordening nr. 1221/97. Het geld komt alleen beschik-
baar als de nationale overheid er eenzelfde hoeveelheid 
geld bij past en dat gaat dan in één pot voor de uitvoering 
van een nationaal honingprogramma. Voorwaarde is dat 
de nationale overheid (lees MLNV) overlegt met de 
bijenhoudersorganisaties over hoe en waar het geld zal 
worden ingezet voor die bevordering. Dat hoeft van de 
EG geen financiering van onderzoek te zijn, maar door 
'onze' afspraak met MLNV over de financiering van 
PPO-Bijen wordt tot en met 2005 het geld daar wel voor 
ingezet. 

Onderzoekswensen 
Het belang van MLNV ligt beslist niet bij bevordering 
van de productie van honing. MLNV wenst vooral de 
bestuiving van land- en tuinbouwgewassen veilig te 
stellen. Reden waarom ze hun geld alleen maar willen 
inzetten voor één van de vijf thema's ter bevordering van 
de honingprocuctie en wel het thema bestrijding van de 
varroamijt. Om te kunnen bestuiven zijn namelijk goede 
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volken nodig. Aangezien ook de Bedrijfsraad de 
varroamijt een groot knelpunt vindt, kan ze meegaan met 
de wens van MLNV. Vorig jaar heeft de Bedrijfsraad 
voorgesteld ook aandacht te besteden aan onderzoek naar 
resistentie van bijen tegen de varroamijt. Tot nu toe werd 
het MLNV/EG-geld grotendeels besteed aan onderzoek 
naar een duurzame bestrijding van de varroamijt met de 
darrenraatmethode en organische zuren en etherische 
oliën. MLNV is met het voorstel akkoord gegaan. 
waardoor reeds dit jaar een eerste oriëntatie zal plaats 
vinden. Dat gebeurt door imkers die al enige jaren geen 
bestrijding van de varroamijt meer toepassen, te 
interviewen en hun bijen te onderzoeken. 

In de toekomst 'shoppen'? 
Al bij de verzelfstandiging van de proefstations heeft 
MLNV de mogelijkheid tot 'shoppen' (ook in het buiten-
land) aangekondigd. Derhalve zouden ook wij na 2005 
ons geld kunnen inzetten voor andere (onderzoeks)- 
doeleinden. Reden voor het hoofdbestuur om een andere 
constructie te bedenken voor de bijdrage aan PPO-Bijen 
zodat beter kan worden onderhandeld over het gewenste 
onderzoek. Vandaar het voorstel op de onlangs gehouden 
Algemene Ledenvergadering om de bijdrage in de 
normale contributie op te nemen. Dat heeft tevens het 
voordeel dat u jaarlijks via het jaarverslag op de hoogte 
wordt gehouden van de inzet van de gelden en de 
voortgang van het onderzoek. 

Dick Vunderinkfonds 
Stimuleren promotie bijenhouderij 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering van de VBBN, 
29 maart 2003, is besloten tot het oprichten van een 
`Dick Vunderinkfonds'. 
Het nettoresultaat van de Floriade 2002 wordt in het 
Fonds gestort en het Fonds zal worden beheerd door een 
fondsbestuur, bestaande uit een vertegenwoordiger van 
het Floriadecomite en twee Hoofdbestuursleden van de 
VBBN. 

De doelstelling van het Fonds is gelden te reserveren voor 
een garantiekapitaal voor een volgende Floriade (2012). 

De jaarlijkse opbrengsten van deze gelden zullen worden 
aangewend om een of meerdere stimuleringssubsidies te 
verstrekken aan een imker of groepen imkers die een plan 
voor promoting van de bijenhouderij hebben ontwikkeld 
en voornemens zijn dit uit te voeren. Daarvoor zal elk jaar 
een oproep in BIJEN worden geplaatst om 'promoting 
plannen' in te zenden. Deze plannen worden beoordeeld 
en afhankelijk van de uitslag van deze beoordeling zal 
een stimuleringssubsidie worden toegezegd. De PR-com-
missie VBBN vervult bij de beoordeling een adviserende 
rol. 
Tijdens de daaropvolgende Algemene Ledenvergadering 
van de VBBN zal de uitslag worden bekend gemaakt. 
De Floriade 2002 is een succes geworden, mede doordat 
een grote groep vrijwilligers, afkomstig uit alle bijen-
houdersorganisaties, een enthousiaste bijdrage hebben 
gelever‘L handaar dat voor imkers of groepen imkers. 
georganiseerd in een van de vijf' bijenhoudersorganisaties, 
deelname is open gesteld. 

Oproep 
Aan imkers wordt gevraagd plannen of voorstellen in te 
dienen die bij de uitvoering daarvan bijdragen of gaan 
bijdragen aan de promoting van de bijenhouderij. 
Bij promoting van de bijenhouderij wordt gedacht aan 
activiteiten, gericht op een bredere doelgroep dan alleen 
imkers. De activiteit dient projectmatig te worden 
opgezet, dat wil zeggen dat de activiteit eindig is. 
De plannen dienen voor 1 december 2003 te worden 
ingeleverd bij het bestuurssecretariaat van de VBBN. 
Het Fondsbestuur zal voor een beoordeling en selectie 
van de plannen zorg dragen en al dan niet een geldbedrag 
toekennen voor het uitvoeren van het plan. Indieners van 
plannen die niet voor subsidiering in aanmerking komen, 
zullen een beargumenteerde afwijzing krijgen. 

Per jaar is er totaal E1.000,- beschikbaar en het 
Fondsbestuur wil per plan maximaal €500,- toekennen, 
zodat stimuleringssubsidies voor meerdere plannen 
mogelijk zijn. 
Daarbij geldt dat voor de financiering van elk plan 
tenminste een gelijk bedrag als de aangevraagde subsidie 
moet worden gefinancierd uit andere bronnen. 
De subsidie wordt toegekend bij de daadwerkelijke 
uitvoering van het plan. Deze uitvoering dient in 2004 
plaats te vinden. 

De oproep is gericht aan imkers of groepen imkers. 
Besturen van subverenigingen of van landelijke 
bijenhoudersorganisaties zijn van deelname uitgesloten. 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering van de VBBN, 
27 maart 2004, zal de uitslag bekend worden gemaakt. 
Aanvraagformulieren zijn verkrijgbaar bij: Secretariaat 
van de VBBN, Postbus 90, 6720 AB Bennekom, 
0317-42 24 22, E-mail: vbbn@vbbn.nl  

Het bestuur van het Dick Vunderinkfonds: Jos Plaizier, 
voorzitter; Henk Zomerdijk, lid en Huib Koel, lid. 
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